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La 27a Festa del Renaixement de Tortosa oferirà 
87 espectacles i recreacions de companyies nacionals

i internacionals, del 18 al 21 de juliol
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Juliol ha començat revoltat, 
i amb l’estiu ben entrat 

sembla que les ales de la 
calor encara no s’han acabat 
de desplegar del tot. Ja ho 
faran, però de moment, 
respirem.
La pluja dels darrers dies ha do-
nat una treva a la sequera i ha 
portat una alenada d’aire fresc. 
Benvinguda sigui.
Diuen els almanacs que el 1816 
va ser un any sense estiu. Ben al 
contrari del que s’esperava, el 
juny, juliol i agost van estar far-
cits de tempestes, de cels ame-
naçadors, de nevades totalment 
anòmales a tot el món, i d’una 
temperatura que va fer empal-
mar l’hivern del 1815 amb el del 
1816. La gent es tornava boja i es 
sentia insegura i amenaçada per 
les inclemències meteorològi-
ques. Fins i tot hi va haver qui va 
predir l’arribada de la fi del món. 
Per als lectors i lectores curio-
sos que busquen la resposta a 
aquesta anomalia de la natura-
lesa en revolta, cal buscar-la en 
el primer canvi meteorològic de 
l’era moderna, causat pel volcà 
Tambora, que va entrar en erup-
ció a Oceania amb una explosió 
tan brutal que les seves cendres 
i emissions van tapar el sol, pro-
vocant un canvi radical en el 
temps estiuenc que s’esperava, i 
que va provocar milers de morts 
per malalties i falta d’aliments, a 
causa de la pèrdua de les colli-

tes. Aquesta època de por va 
donar a llum el Romanticisme a 
tota Europa, potser la única cosa 
bona que va néixer del desastre.
Per sort, no estem pas al davant 
d’una situació com aquesta ni 
de bon tros, i per no caure en 
el tòpic que el temps s’ha tor-
nat boig, podem dir que el juli-
ol dona un respir. Ja arribarà la 
calor, això segur, i segurament 
s’allargarà amb més o menys 
intensitat fins a la castanyada. Si 
existís una màquina del temps 
que afavorís que cada estació 
fos ideal, segur que tota ella es-
taria formada per esferes i me-
canismes extraordinaris.
Sigui com sigui, a les Terres de 
l’Ebre estaria bé que el temps 
acompanyi, perquè aquest cap 
de setmana i de cara als pro-
pers dies, hi ha previstos dos 

esdeveniments de primer ordre, 
d’aquells que col·loquen les co-
marques ebrenques a l’epicentre 
del món de la cultura, i les con-
verteixen en referent arreu del 
país: Deltebre Dansa i Eufònic.
Enguany ambdós festivals coin-
cideixen en algunes dates i per 
tant, com que la unió fa la força, 
es donen la mà en forma de col-
laboració. De fet, parlant amb 
els directors d’aquests esdeve-
niments, Roberto Oliván i Vicent 
Fibla, han destacat que aquesta 
col·laboració no deixarà a ningú 
indiferent, perquè la proposta 
que presentaran conjuntament 
davant el públic, promet ser 
brutal. Brutal de veritat.
Per als amants de la dansa, Del-
tebre Dansa proposa moure el 
món, sacsejar-lo a través del 
ball, entre el 8 i el 21 de juliol. 

De la força positiva que com-
parteixen els ballarins i el públic 
quan l’espectacle de moviment 
i música crea una energia ci-
nètica capaç d’arribar al paro-
xisme més efervescent, es no-
dreixen els artistes. Dansa, circ, 
música a dojo, i una magnífica 
carpa a Deltebre que ja espera 
el públic, expectant i impacient 
per passar-ho bé.
Eufònic, per la seva banda, és 
el festival d’arts visuals, sono-
res, digitals i performatives per 
excel·lència. De caràcter total-
ment ebrenc, el seu bressol són 
els 35 escenaris en els quals es 
desenvoluparà un esdeveni-
ment d’aquesta magnitud, ubi-
cats en 12 poblacions i 2 peda-
nies. El programa és intens i va 
del 4 al 14 de juliol. El seu direc-
tor, Vicent Fibla, recomana anar 
seguint el programa i escollir 
amb saviesa, perquè les pro-
postes són tantes i tan variades, 
que segur que tothom trobarà 
alguna activitat a la qual assis-
tir, alguna música nova per es-
coltar, alguna proposta artística 
per la qual deixar-se gratament 
sorprendre.
Aquesta és la part bona de l’es-
tiu: els festivals a l’aire lliure, 
ubicats en racons naturals i de 
poblacions que de cop i volta 
esdevenen escenaris insospitats 
al damunt dels quals s’obren mi-
racles com flors estiuenques; la 
possibilitat de compartir emo-
cions amb artistes i públic, par-
ticipar i deixar-se portar, fluint 
extasiadament com l’aigua del 
riu amb tot el que passa.
I amb tot el que passarà...

Venen coses grosses

El Capità Vitamines és el 
protagonista del programa 
INFADIMED (Infància i Dieta 
Mediterrània), pensat i dis-
senyat per promoure la dieta 
mediterrània i bons hàbits 
saludables entre els nens i 
nenes en l’àmbit escolar. Ara 
ha arribat a la Línia Pediàtri-
ca de Tortosa.

El programa INFADIMED és 
una iniciativa que estan por-
tant a terme professionals 
d’Infermeria d’Atenció Pri-
mària de l’Institut Català de 
la Salut. L’objectiu que perse-
gueixen és donar eines i co-
neixements als infants per tal 
que siguin capaços de decidir 
què és més beneficiós per a la 
seva salut. Aquest programa 
utilitza una sèrie de dibuixos 
animats protagonitzada pel 
Capità Vitamines, qui explica 
als infants els beneficis d’un 
estil de vida saludable.
Les infermeres del programa 
Salut i Escola són les encar-
regades de portar a terme 

aquestes intervencions a les 
aules d’infantil i primària du-
rant tot el curs escolar. De fet, 
a les Terres de l’Ebre la inicia-
tiva va néixer el curs 2022-23 
a dues escoles per, de mica en 
mica, estendre’s per tot el ter-

El Capità Vitamines arriba 
a la Línia Pediàtrica de Tortosa

ritori ebrenc.
Sònia Ponce, directora de la 
Línia Pediàtrica de Tortosa, 
fa una valoració positiva del 
programa INFADIMED i del rol 
del Capità Vitamines: “Pensem 
que aquesta iniciativa serà de 

gran utilitat per als infants de 
la nostra comarca i contri-
buirà a la millora de la seua 
salut.”
Segons l’Enquesta de Sa-
lut de Catalunya de 2022, 
l’obesitat infantil afecta 
aproximadament un 40% 
de la població infantil cata-
lana, una dada que coinci-
deix amb l’últim informe del 
Ministeri de Salut i Consum 
d’Espanya. Per això, les in-
fermeres són una peça clau 
en la lluita contra aquesta 
problemàtica.
Per aquesta raó el Capità 
Vitamines fa un gran servei, 
arribant a la Línia Pediàtrica 
després de visitar diferents 
escoles de les Terres de 
l’Ebre durant el curs escolar. 
Ho fa amb ganes d’ajudar els 
més petits a menjar de for-
ma saludable i sostenible.

EDITORIAL
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En marxa el nou espai de patologia forense 
de l’Ebre a les instal·lacions de l’Hospital de Jesús 

que ha cedit Tortosa
El nou servei de patologia fo-
rense de les Terres de l’Ebre ja 
està en funcionament des de 
final de maig. L’Ajuntament de 
Tortosa ha cedit l’espai i ha 
pagat les obres (342.490 eu-
ros) per adequar i modernitzar 
l’equipament, que va córrer el 
risc de ser traslladat a Tarra-
gona. Està situat a les instal·la-

ACTUALITAT

L’empresa 
ENCE desisteix 
d’instal·lar la 

planta de biogàs

cions de l’Hospital de la San-
ta Creu de Jesús i ha permès 
doblar els metres quadrats del 
servei. Disposa d’una cabina 
de gasos per manipular for-

L’Ajuntament de Camarles ha 
fet un comunicat en el qual 
informa de la decisió de l’em-
presa ENCE d’abandonar el 
projecte d’instal·lar una planta 
de biogàs a la població i tras-
lladar-lo a una altra ubicació. 
Des de l’executiu local, en 
cap moment s’havia adoptat 
un posicionament sobre la 
implantació d’aquesta activi-
tat, a l’espera de conèixer els 
resultats dels assessoraments 
“neutrals” que havia demanat. 
(Ebredigital.cat)

MÉS NOTÍCIES

“No hi ha res a celebrar”, ha 
dit el portaveu Joan Antoni 
Panisello. A més de demanar 
a la ciutadania i els repre-
sentants institucionals de les 
Terres de l’Ebre que no se su-
min a la celebració, la PDE ha 
anunciat que es manifestaran 
a les portes de la seu del CAT 
a l’Ampolla, on es farà l’acte 
de commemoració, l’11 de 
juliol a la tarda. La Platafor-
ma recorda que el minitrans-
vasament a Tarragona es va 
plantejar com una acció “so-
lidària, provisional i temporal” 
i s’ha convertit en una factura 
“vitalícia”.

mol, la sala d’autòpsies amb 
dues lliteres forenses i nou 
càmeres de refrigeració, tres 
de les quals, de congelació. 
Enguany, a les Terres de l’Ebre, 

L’equipament de 
medicina legal ara és 
un dels més moderns 
del país i s’hi fan unes 
130 autòpsies anuals

La Generalitat ampliarà fins als 23’7 M€ l’ajut per a projectes 
empresarials a les zones afectades pel tancament 

de les centrals nuclears
La Generalitat preveu ampliar 
la línia d’ajuts d’Alt Impacte, 
una de les convocatòries per 
potenciar projectes empresa-
rials a les zones afectades pel 
futur tancament de les cen-
trals nuclears, amb l’objectiu 
d’encabir-hi tots els projectes 
presentats que complien els 
requisits. La quantitat inicial, 
de 20 milions d’euros per 23 
projectes, es suplementarà 

amb 3,8 milions més. Aquesta 
inversió beneficiarà un total 
de 43 projectes empresarials, 
que generaran 216 llocs de 
treball i una inversió privada 
de 69 milions d’euros.
Ho ha avançat el secretari 
d’Empresa i Competitivitat, 
Albert Castellanos i Madu-
ell, després de la reunió  de 
l’òrgan de govern del Fons de 
Transició Nuclear, a l’Hospi-

La PDE considera 
“una broma” 
commemorar 

els 35 anys del 
minitransvasament

l’Institut de Medicina Legal i 
Forense ha fet 67 autòpsies, 
la meitat per mort natural. De 
mitjana, al territori se’n fan 
unes 130 cada any. (ACN)

El delegat del Govern 
a les Terres de l’Ebre, 
Adam Tomàs Roiget, 

ha valorat 
positivament 

l’augment de la línia 
d’ajuts d’Alt Impacte

talet de l’Infant. La resolució 
definitiva de la línia d’ajuts 
d’Alt Impacte preveu inclou-
re 22 projectes més (11 a la 
Terra Alta, 4 al Baix Camp, 3 
a les Garrigues, 2 a la Ribera 
d’Ebre, 1 al Baix Ebre i 1 al Se-
grià), que, assolida la puntua-
ció exigida, havien quedat en 
la resolució provisional com 
a llista de reserva per manca 
de pressupost.
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En un minut
* L'AJUNTAMENT DE TOR-
TOSA obre el cicle ‘Memò-
ries tortosines’ amb un ho-
menatge a Sebastià Campos 
Terré.
Coincidint amb el 85è ani-
versari del seu afusellament, 
ahir dijous 4 de juliol es va fer 
un acte de memòria demo-
cràtica a l’Aula Didàctica del 
Museu de Tortosa.

* UNA TRENTENA d’empre-
ses van participar en la 1a 
Fira d’Ocupació +45 que va 
tenir lloc ahir dijous a Tor-
tosa. La Cambra de Comerç 
i l’Ajuntament van impulsar 
una iniciativa pionera, que té 
l’objectiu d’impulsar la inser-
ció laboral de les persones 
entre 45 i 60 anys.

* JUNTS PER TORTOSA de-
nuncia que “el procés par-
ticipatiu per escollir el de-
fensor del ciutadà és una 
pantomima”. La portaveu 
del grup municipal de Junts, 
Meritxell Roigé, explica que 
“el senyor Jordan ja va do-
nar un nom que tindria el 
consens majoritari a l'última 
junta de portaveus. Per tant, 
no té sentit obrir cap procés 
participatiu”. 

* LA MOSTRA DE JAZZ ofe-
reix una gran varietat de 
propostes musicals en el 
programa d’actuacions de 
la seva 31 edició. L’organit-
zació ha programat fins a 35 
propostes diferents, ja sigui 
en forma de concert a l’ai-
re lliure o en restaurants de 
Tortosa, de sessió DJ o fins i 
tot, a bord del llagut Lo Sir-
gador.

Curs 24/25
El Centre Associat a la 
UNED de Tortosa informa 
que fins al 22 d’octubre de 
2024 estarà obert el termi-
ni de matrícula per al curs 
2024-2025, per als Graus i 
Microtítols, sense nota de 
tall, Màsters i Curs d’Accés 
per majors de 25 i 45 anys. 
Matricular-se a la UNED 
(www.uned.es), suposa 
convertir-se en protago-
nista del seu propi apre-
nentatge, així com formar 
part de la Universitat pú-
blica més gran d’Espanya, 
tant pel que fa al nombre 
d’estudiants com d’oferta 
acadèmica.

UNED

Entre el 18 i el 
21 de juliol

Tortosa aprova l’elaboració d’un pla municipal de 
gestió de les colònies controlades de gats

El ple de l’Ajuntament de Torto-
sa ha aprovat per unanimitat el 
pla municipal de gestió de les 
colònies controlades de gats. 
Un programa de gestió que 
preveu actuacions pels pròxims 
quatre anys, amb l’objectiu de 
procurar el benestar dels ani-
mals i vetllar per la salut públi-
ca. Actualment, a Tortosa hi ha 
un total de 21 colònies contro-
lades i autoritzades de gats.
D’altra banda, el ple ha apro-
vat la plurianualitat de l’obra 
de construcció de les dues llars 
d’infants municipals, que s’exe-
cutaran entre 2024 i 2025, un 
41,66% enguany i el 58,34% 

PLE

restant el 2025. En un altre or-
dre de coses, s’ha aprovat la 
determinació de les urbanit-
zacions, nuclis de població i 
edificacions afectades per la 
llei 5/2003 de mesures de pre-
venció d’incendis forestals en 
les urbanitzacions sense conti-
nuïtat immediata amb la trama 
urbana, així com la delegació 
de competències en matèria de 
sanejament d’aigües urbanes al 
Consell Comarcal del Baix Ebre. 
En la sessió plenària ha pres 
possessió de l’acta de regidora 

La programació de la XXVII 
Festa del Renaixement inclou 
un total de 87 espectacles i 
recreacions que portaran a 
Tortosa un total de 52 compa-
nyies, 34 de les quals territo-
rials, i la resta d’àmbit estatal 
i internacional, entre el 18 i el 
21 de juliol. Una programació 
que renova continguts amb 
una quinzena d’espectacles 
d’estrena, augmenta l’activitat 
al carrer, reforça la progra-
mació al voltant dels campa-
ments i tavernes, i dedica una 
desena de propostes a la figu-
ra de Cristòfol Despuig, amb 
motiu del 450è aniversari de 
la mort de l’autor de “Los Col-
loquis de la Insigne ciutat de 
Tortosa”, obra referent de la 
prosa renaixentista catalana.
Per tal de fer una festa més 
inclusiva i accessible a totes 
les persones, tal com ja es 
va fer l’any passat, s’habilita-

Selene Alberich Bosch (CUP), 
en substitució de Sergi Arnau. 
Finalment, en l’apartat de les 
mocions, el ple ha aprovat la 
moció de Junts per Tortosa so-
bre el pagament a proveïdors 
a termini i per agilitzar els pa-
gaments de les subvencions a 
clubs i entitats. La moció ha re-
but els vots favorables de Junts 
i la CUP, i l’abstenció de Movem 
Tortosa-PSC i Esquerra. 
També s’ha aprovat, en aquest 
cas per unanimitat, la moció de 
Movem Tortosa-PSC i Esquerra 

Selene Alberich (CUP) 
ha pres possessió de 

l’acta de regidora. 
El plenari també ha 
aprovat les mocions 

presentades per 
Movem-PSC i Esquerra 

i Junts

La XXVII Festa del Renaixement inclou un total 
de 87 espectacles i recreacions, i una quinzena d’estrenes

en defensa de la dignitat i me-
mòria d’Aurora Picornell, icona 
de la resistència republicana a 
Mallorca, executada pel règim 
franquista. 
El grup  de Junts ha celebrat 
que “el ple de l’Ajuntament hagi 
aprovat la moció presentada 
pel grup que reclama al govern 
que reverteixi l’endarreriment 
en els pagaments a proveïdors. 
Movem-PSC i ERC no han vo-
tat a favor d’agilitzar els tràmits 
dels pagaments de subvenci-
ons a clubs i entitats”.

rà una fila zero per a persones 
amb mobilitat reduïda i altres 
necessitats funcionals; hi haurà 
la traducció simultània d’actes 

i cerimònies amb llenguatge 
de signes, i es senyalitzaran els 
espais amb pictogrames i sím-
bols. Amb l’objectiu d’acostar 
el Renaixement al jovent, el 
regidor de la Festa ha expli-
cat que s’activarà la campanya 
‘El Renaixement per als joves’, 
amb paquets de descompte 

per accedir als diferents es-
pectacles. 
Les entrades dels diferents 
espectacles es posaran a la 
venda avui divendres 5 de ju-
liol, a la web de la Festa, i a 
partir de la setmana vinent a 
l’oficina del voluntariat del 
mercat.
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La remera Aina Cid 
serà la pregonera

La remera Aina Cid serà la 
pregonera de les Festes Ma-
jors 2024. Diumenge al matí, 
l’alcalde, Adam Tomàs, acom-
panyat de la regidora de Fes-
tes, Anna Tomàs, i el regidor 
d’Esports, Marc Fornós, li van 
traslladar l’encàrrec, que Cid, 
visiblement emocionada, va 
acceptar. Enguany, la remera 
ampostina participarà per ter-
cer any cop consecutiu a uns 
Jocs Olímpics. És l’esportista 
ampostina que més cops ha 

FESTES MAJORS

participat en aquesta compe-
tició internacional. El mateix 
diumenge, els membres del 
consistori, membres del Club 
Nàutic i familiars van encorat-
jar a Aina Cid i a l’entrenador 
David Morales - que enguany 
participarà als Jocs Paralímpics 
amb les embarcacions 1x PR1 i 
4+PR3 - abans no marxin a Pa-
rís als Jocs Olímpics, on també 
participarà l’entrenador Bienve 
Front, que no va poder assistir 
a l’acte.

BREUS
* L’ALCALDE D’AMPOSTA, 
Adam Tomàs, ha informat que 
els serveis tècnics continuen 
treballant internament per po-
der posar en marxa el vaixell 
elèctric que acabarà configu-
rant l’oferta de turisme fluvial 
de la ciutat i “transformarà el 
model fluvial”. “Els plecs tèc-
nics i administratius de la lici-
tació del servei ja estan redac-
tats i esperem que a finals de 
juliol es pugui publicar”.
* AMPOSTA destina 120 euros 
anuals per habitant en Edu-
cació, per sobre de la mitjana 
estatal. Les principals políti-
ques educatives de la capital 
del Montsià es centren en la 
inclusió i atenció a la diversi-
tat i la diversificació de l’oferta 
formativa.
* L’AJUNTAMENT incorpora 
vetlladores a les estades d’es-
tiu per atendre als infants amb 
necessitats especials.
* EL MERCAT MUNICIPAL ja 
reparteix a domicili per fer 
arribar els productes de pro-
ximitat a tota la població. “Del 
mercat a casa” forma part 
d’un projecte finançat pels 
Fons Next Generation, amb 
l’objectiu de fer atractiu el 
mercat.

Adam Tomàs: “El primer 
any hem fet molta feina 

i seguim mantenint 
totes les polítiques 
d’educació, cultura, 
esports, ocupació i 

atenció social creades 
els darrers anys”

L’Ajuntament té 16 milions 
d’euros en projectes d’inversió 
en diferents estats d’execució

L’Ajuntament d’Amposta té 
sobre la taula prop de 16 mili-
ons d’euros d’inversió en dife-
rents nivells d’execució. És el 
principal balanç que ha fet del 
primer any del mandat 2023-
2027, l’alcalde d’Amposta, 
Adam Tomàs. “Confiem que 
per mitjans d'octubre puguem 
fer la inauguració oficial de la 
Biblioteca, unes obres que van 
començar a l’anterior mandat 
i que clourem durant el 2024”, 
argumentava l’alcalde, tot 
afegint que “són, potser, una 
de les obres més emblemàti-
ques d’aquest primer any de 
mandat”. 
“Una part d’aquests 16 mi-
lions d’inversions venen de 
l’anterior mandat, i altres són 
projectes que hem engegat 
enguany i que formen part del 
Pla d’Acció Municipal (PAM), 
que són aquelles 150 mesures 
a les quals ens comprometem 
com a govern municipal”. 

INVERSIONS

El ple de juny, celebrat de manera extraordinària dijous 27, va aprovar els cos-
tos de les inversions i dels serveis de recollida d’escombraries que realitza el 
COPATE per al 2024. Després que el Consell Comarcal del Montsià ratifiqués 
finalment els preus d’aquests dos conceptes al seu ple del maig de 2024, el 
consistori ampostí va poder fer aquest tràmit que permetrà agilitar el paga-
ment de les factures pendents dels primers sis mesos de l’any, i fer el tràmit 
correcte en les que es generin a partir d’ara. Aquests preus per al servei de re-
collida i per a les inversions es va validar amb els vots a favor d’Esquerra i Junts 
per Amposta, i el vot en contra de Som Amposta.
Al ple també es van debatre i aprovar tres mocions. Aprovada per unanimitat, 
Junts per Amposta va presentar una moció per regular la circulació de vehicles 
pels camins rurals d’Amposta. Esquerra va demanar l’adhesió a la ILP per a la 
proposició de llei de garanties de finançament del sistema educatiu català per 
un mínim del 6% del PIB per a l’educació, que en aquest cas es va tirar enda-
vant amb els vots a favor de Junts i en contra de Som Amposta. Finalment, 
també es va aprovar per unanimitat la moció de Junts per arranjar i dignificar 
les entrades de la ciutat.

El ple aprova els costos
de les inversions i dels serveis

de recollida del COPATE per al 2024
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Alginet: “Amb més 
regidors i regidores que 
mai, més assessors que 

mai, i més sous que mai, 
la gestió no sobresurt”

Dissabte passat dia 29 de juny, 
Jesús va iniciar la seua Festa 
Major 2024 amb la Proclama-
ció de la Pubilla Major, pubilles 
i hereus, i el Pregó de la Festa 
Major a càrrec de l’Associació 
Cultural i Juvenil 7 Cervells, 
que enguany celebra el seu 30 
aniversari.
Ahir dijous es va lliurar el pro-
grama i el panoli de la Festa 
Major. Avui a les 20h, presenta-
ció de Penyes. Prova puntuable 
per al circuit de penyes.
Demà dissabte, a les 19.30 ho-
res, es celebrarà l’Ofrena de 
flors i fruits a Sant Francesc, 
patró del poble. 
“L’Ofrena és el millor acte de les 
festes per sortir al carrer amb 
els nostres vestits tradicionals, 
que estan lligats a la nostra 
manera de ser i als nostres orí-
gens,. És per això que invitem 
el veïnat a participar a l’Ofrena 
lluint els vestits de pagès”. 
També demà dissabte a la nit, 
gran ball en honor de les Pubi-
lles i els Hereus.

Jesús posa en 
marxa la seva 

Festa Major

DELTEBRE
Esquerra Republicana considera “perdut” el primer any 
de legislatura del govern de Soler
El grup municipal d’Esquer-
ra Republicana de Deltebre 
ha convocat aquest matí una 
roda de premsa per fer balanç 
de primer any de govern de 
Lluís Soler. Una valoració que 
pels republicans és negativa. 
A criteri d’Esquerra “el govern 
d’Enlairem Deltebre ha perdut 
la il·lusió, governa per inèrcia, 
i està més obsessionat amb el 
control i el poder que amb la 
gestió i generar esperança a 
la seva ciutadania”.
Els republicans han desgranat 
algunes qüestions que, des 
del seu punt de vista, acredi-
ten “un evident abisme entre 
el triomfalisme del govern de 
Lluís Soler i les necessitats re-
als de Deltebre”. El portaveu 

republicà, Joan Alginet, s’ha 
referit a la pujada d’impos-
tos als magatzems i que “ha 
comportat un augment de 
la pressió fiscal”. També han 
estat crítics amb la gestió de 
les obres públiques, posant 
com a exemple els retards de 
les obres de la Plaça 20 de 
Maig, el Préstamo, o el soter-
rament de la línia a la plaça 

Sobre les valoracions d’Es-
querra Deltebre, del balanç 
del primer any, fonts d’En-
lairem han explicat que no 
volen entrar a respondre el 
comunicat d’ERC, “ja que els 
veïns i veïnes de Deltebre 
poden veure amb els seus 
propis ulls tota la trans-
formació que està vivint el 
municipi. No només aquest 
últim any, sinó durant tots 
els anys de gestió a l’Ajun-
tament de Deltebre”. Des 
d’Enlairem manifesten que 
davant la crítica i el soroll, 
“Enlairem aposta per la il·lu-
sió, per la llum, pel color i 
per la transformació!”.

Enlairem
no vol entrar 
“a respondre 
el comunicat 

d’ERC”

o l’absència d’una política 
participativa real, també han 
estat qüestionades per l’equip 
republicà.
Alginet ha afirmat que “sem-
bla una paradoxa, però amb 
més regidors i regidores que 
mai, més assessors que mai, 
i més sous que mai, la gestió 
no sobresurt. Estem igual que 
l’any passat”

de l’Avinguda Germans Carsi, 
i que suposen un greuge eco-
nòmic pel municipi. Alginet 
ha qüestionat també la falta 
d’ambició en promoció tu-
rística, on Deltebre, estant al 
cor del Delta, va per darrere 
de l’Ametlla de Mar, Tortosa, 
la Ràpita o Alcanar en recep-
ció de turistes. La gestió del 
Complex Esportiu Municipal 

CULTURA

La 19a edició de Deltebre Dan-
sa se celebrarà al cor del delta 
de l’Ebre entre el 8 i el 21 de 
juliol. El festival programa una 
cinquantena d’espectacles 
amb un elenc de 75 artistes i 
preveu atreure prop de 10.000 
assistents. El lema del festival 
reivindica el ball i el moviment 
com a eina “per sacsejar-ho 
tot i aportar canvis i millores” 
individualment i col·lectiva-
ment. Deltebre Dansa és un 
referent internacional de la 
dansa, el circ i les arts escè-
niques, i programa els millors 
ballarins de tot el món en 
dues setmanes de formacions, 
combinades amb espectacles 
únics. La novetat d’enguany és 
la fusió amb el festival Eufònic 
que s’escenificarà amb una 
actuació de música electròni-
ca i improvisació.

Deltebre Dansa reivindica el ball i el 
moviment per “sacsejar el món” L’Ajuntament de Deltebre ha 

estat treballant aquestes dar-
reres setmanes per enllestir el 
nucli de Riumar, davant l’ar-
ribada de la temporada amb 
major presència de visitants. 
En aquest sentit, aquest ma-
teix dilluns s’ha dut a terme 
l’acte simbòlic d’hissada de 
la Bandera Blava, que ha anat 
a càrrec del copropietari del 
Restaurant Vistamar, Néstor 
Bertomeu, i també s’ha posat 
en funcionament, un any més, 
el servei de Biblioplatja. A Riu-
mar es projecten més d’una 
quinzena d’activitats, entre les 
quals destaquen, per exemple, 
el primer campionat de Fut-
bol Platja, que es durà a terme 
el cap de setmana del 13 i 14 
de juliol, les caminades, rutes 
amb caiac, o les diferents fes-
tes temàtiques i concerts que 
es celebraran a la Plaça Eu-
ropa. Finalment, cal subratllar 
que s’han incorporat sis nous 
agents al cos de la Policia Lo-
cal.

Deltebre inicia 
la temporada 

d’estiu
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L’Ajuntament de l’Ampolla 
i la Diputació de Tarragona 
han planificat els projectes 
i les actuacions municipals 
que formaran part del Pla 
ImpulsDipta, el nou model 
de cooperació econòmica 
i assistencial amb els ens 
locals del Camp de Tarra-
gona, les Terres de l’Ebre i 
el Baix Penedès.
En el cas de l’Ampolla, re-
brà una dotació econòmi-
ca de 888.110,60 euros que 
es destinarà a la millora en 
la seguretat i accessibilitat 
per a vianants i bicicletes, 
obres i adquisicions en 
vials, béns de domini pú-
blic, serveis, instal·lacions 
o equipaments municipals,  
i enllumenat públic i pla-
ques solars.

Notícia: Delta.cat

L’AMPOLLA
L’Ajuntament 
enllesteix les 

iniciatives que 
s’inclouran al 

Pla ImpulsDipta

Josep Rull i Andreu, 
President del Parlament 
de Catalunya, va presidir 

l’acte

L’ALDEA
S’inauguren les obres de millora
del Barranc dels Pixadors
L’Aldea va inaugurar recent-
ment les obres de rehabilita-
ció del Barranc dels Pixadors 
al seu pas pel centre de la 
població, en un acte presidit 
pel President del Parlament 
de Catalunya, Josep Rull i 
Andreu. Aquestes obres han 
consistit en l’endegament del 
barranc al seu pas pel nucli 
urbà, la substitució de l’antic 
pont i l’adaptació del mateix 
a la morfologia i a l’amplada 
de la nova avinguda Catalu-
nya i el seu passeig. Les mi-
llores inclouen la construcció 
de les obertures necessàries 
al pont per a absorbir el cabal 
d’aigua en èpoques de fortes 
pluges, a més de l’enjardina-

ment dels espais adjacents i 
la incorporació d’una àrea de 
pícnic. Aquestes actuacions 
han permès crear un entorn 
més agradable i pacificar el 
trànsit a la zona. L’Alcalde, Xa-
vier Royo, va expressar la seva 
satisfacció per les obres rea-
litzades: “Estem molt satisfets 
de poder dur a terme aquestes 
actuacions, que reduiran con-

d’una manera molt important 
els problemes d’inundabilitat 
a la zona centre de l’Aldea. 
Des de l’Ajuntament, agraïm 
profundament la subvenció 
de l’ACA”. Aquest projec-
te ha tingut un cost aproxi-
mat de 900.000€, dels quals 
500.000€ han estat subven-
cionats per l’Agència Catala-
na de l’Aigua (ACA). 

siderablement la inundabilitat 
de la zona centre de la po-
blació i ens permetran conti-
nuar amb tots aquells tràmits 
i llicències urbanístiques que, 
sense aquesta actuació, no 
podríem realitzar. Amb la 3a 
fase de les obres i la futura 
construcció d’una base de 
laminació al Polígon Cata-
lunya Sud, es podran reduir 

La plaça Dr. Maimó, un any 
més, va ser  l’escenari perfecte 
per escollir a les Pubilles i He-
reus Majors per les pròximes 
Festes Majors 2024. Durant la 
Gala es va efectuar el sorteig 
de tots els representants de les 
entitats municipals, i els elegits 
han estat: Pubilleta Major: Nira 
Perelló Benito. Hereuet Major:  
Josep Rué Espinosa. Pubilla 
Major: Norah Falcó González.
Hereu Major: Xavier Martí Mo-
reso.
Josep Franch Regidor de Fes-
tes: “Per a nosaltres és un orgull 
que el jovent aldeà representi 
les entitats locals i apadrini les 
activitats de festes. Felicitats 
als elegits i les elegides i ens 
veiem al pregó del proper mes 
d’agost”.
Enguany el/la pregonera de 
festes, que sempre es desvet-
llava durant la Gala, ja es va 
desvetllar el passat 2 de de-
sembre de 2023 per l’alcalde,
Xavier Royo, i dins de la inau-
guració de les XLI Jornades 

Ja es coneixen els màxims representants 
per les Festes Majors  de l’Aldea 2024

plans comarcals, un d’LGT-
BIQ+, un altre d’Igualtat i 
feminismes i d’ús del temps 
que conformaran una gran 
enquesta a la comarca. 
Així mateix, s’ha signat el 
conveni amb l’Aldea per a la 
sessió dels terrenys per a la 
connexió entre la Via Ver-
da-Camí Natural del Carrilet 
de la Cava i el Pont Penjant.

La junta de la 
SCRUA serà 

l’encarregada de 
fer el pregó 

Culturals de la SCRUA. La junta 
de la SCRUA al complet seran 
els encarregats de ser els pre-
goners. “Què millor que l’any 
del seu centenari com a entitat 
que siguin ells els encarregats 
d’obrir les #FEMLA24", remar-
cava Josep Franch, Regidor de 
Festes de l’Aldea.”

La setmana passada, en el 
marc del Dia Internacional 
de l’Alliberament LGTBIQ+, 
el Consell Comarcal del Baix 
Ebre va distribuir una maleta 
pedagògica a tots els munici-
pis de la comarca. L’objectiu 
de la iniciativa és promoure 
el reconeixement i el respec-
te per les identitats, expres-
sions i experiències que fan 
que cada persona sigui única 
i necessària per a la nostra 
societat. 
D’altra banda, durant el Ple 
ordinari, també es van pre-
sentar diversos informes de 
presidència on es va destacar 
la tramitació de més de 2000 
beques menjador, l’aprova-
ció del projecte de l’EDAR de 
l’Ametlla de Mar, xifrat en 11 
MEUR, que resta a l’espera 
de la signatura del conveni 
amb l’ACA per començar les 
obres. També es va destacar 
l’adquisició d’un nou vehicle 
elèctric per al personal del 
CCBE,  la renovació de 3 nous 

Ple del Consell 
Comarcal del Baix Ebre
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El concurs del cartell de les 
properes Festes Majors de la 
Ràpita ja té guanyador. El ju-
rat del premi ha fallat després 
de les votacions. Les delibe-
racions i votacions han donat 
com a resultat que el cartell 
guanyador és obra d’Arnau 
Bel Arnau, que ha aconseguit 

Les Festes Majors 
 ja tenen cartell anunciador

L’alcalde va aprofitar
el ple per demanar 

disculpes a l’oposició

LA RÀPITA
El govern remodela el cartipàs i l’alcalde 
assumeix l’àrea d’Urbanisme
L’equip de govern de l’Ajunta-
ment de la Ràpita va anunciar, 
durant el plenari de divendres 
passat, una remodelació de car-
tipàs. El segon tinent d’alcaldia, 
Francesc Pérez Ferré, renuncia 
a l’àrea d’Urbanisme en favor de 
l’alcalde, Xavier Reverté. A canvi, 
rebrà la responsabilitat de No-
ves Tecnologies, fins ara a càr-
rec del primer tinent d’alcaldia, 
Marc Brunet. 
El ple també va donar suport a la 
moció de Més Ràpita per redac-
tar una memòria per fer peato-
nal el carrer Pou de les Figuere-
tes i retornar el pou al seu lloc 
original. Una proposta que va 
rebre el suport unànime de tots 
els grups amb representació al 
plenari.
Per contra, va ser rebutjada 
la seva proposta per estudiar 

la possibilitat de modificar el 
POUM de la Ràpita amb el pro-
pòsit de protegir com a edifici 
històric a conservar la casa aïlla-
da del carrer de Sant Rafel, 39-
41, que està en estat de degra-
dació i que, segons el POUM, ha 
de ser enderrocada perquè està 
al mig de la via.
D’altra banda, i segons la nota 
de l’Ajuntament, l’alcalde, Xa-
vier Reverté va aprofitar la 
sessió per demanar disculpes 
a l’oposició pel seu to en de-
terminades ocasions. Reverté 
va apuntar que la seva actitud  
havia estat condicionada, en 

part, per l’ambient electoral i 
que ara canviava la seva ma-
nera de pensar, i va estendre la 
mà a l’oposició. Unes disculpes 
que Esquerra va agrair.
Moments abans del plenari, 
una representació de la Penya 

superar en puntuació als altres 
vuit cartells que s’han presen-
tat en aquesta convocatòria.
El premi consisteix en un xec 
de 270 euros i la publicació 
del cartell com a portada de la 
Revista Ràpita, com a imatge 
oficial de les Festes Majors de 
Sant Jaume 2024.

Els bous a la platja tornaran a la 
Ràpita tres dècades després

Els bous a la platja tornaran 
tres dècades després, i ho fa-
ran per les Festes del Carme. 
L’Associació Cultural Tot pel 
Bou ha mostrat la seva satis-
facció després que s’hagi au-
toritzat, de nou, la celebració 
de bous a la platja de Garbí. Fa 

mesos des de l’Ajuntament, a 
instàncies de l’Associació, es 
va demanar la tramitació del 
corresponent expedient ad-
ministratiu per autoritzar els 
bous a la platja, segons els 
requisits legals. (Canal TE).

Bou Capllaçat va signar el llibre 
d’honor de l’Ajuntament pel fet 

de ser la seu del XXè Congrés de 
Bou de Corda el pròxim 2025.
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ULLDECONA

La sequera que viu els darrers 
mesos la Conca Hidrogràfica 
del Xúquer ha buidat el pan-
tà d’Ulldecona i ha obligat 
els regants a recòrrer a pous 
d’emergència. La falta d’ai-
gua preocupa i l’Ajuntament 
implementa mesures per ga-
rantir-ne l’abastament. 
D’altra banda, dins de l’ac-
tualitat informativa, el ple 

La Comunitat de Regants 
s’abasteix amb pous 

d’emergència

de l’Ajuntament, ha aprovat 
inicialment el projecte de mi-
llora de la capacitat hidràulica 
del tram final de la séquia de 
la Foia per minimitzar el risc 
d’inundacions al Polígon Vall-
depins. Els treballs de camp i 
la redacció tècnica han tingut 
un cost superior als 27.000 
euros, finançats entre l’ACA i 
l’Ajuntament d’Ulldecona.

S BÀRBARA

El ple ha aprovat el projecte 
executiu per a la construcció 
de la bassa de laminació del 
Barranc del Pelós, una infra-
estructura clau per a la gestió 
de les aigües pluvials al mu-
nicipi. Amb una capacitat de 
fins a 23.300 metres cúbics 
d’aigua, l’obra busca evitar 
inundacions futures a Santa 
Bàrbara. La bassa tindrà una 
superfície de 6.357 metres 
quadrats, i una profunditat 
màxima de 3,75 metres.
Notícia de La Plana Ràdio.

Projecte 
executiu per a 
la construcció 
de la bassa de 
laminació del 

Barranc del 
Pelós

Ple del 
Consell 

Comarcal
Dimecres, el Consell Comarcal 
del Montsià va aprovar inicial-
ment el Projecte constructiu 
d’optimització del sistema de 
Santa Bàrbara (EDAR i col·lec-
tors en alta del municipi de 
Santa Bàrbara). 
“Així es dona llum verda a 
un projecte important per a 
aquesta localitat que havia 
quedat estancat”, comentaven 
des de l’ens.
D’altra banda, el Ple del Con-
sell Comarcal també ha apro-
vat els costos provisionals dels 
serveis de tractament dels resi-
dus per a l’exercici 2024.  Cal 
recordar que els preus fixes 
de residus i una part del trac-
tament ja van ser aprovats en 
el ple ordinari del passat mes 
de maig.

MONTSIÀ

SANTA BÀRBARA
Les properes festes 

Quinquennals 2024 ja tenen 
pubilla major i pubilla major 

infantil

Aquesta setmana, a la sala 
de plens de l’Ajuntament, 
ha tingut lloc el  sorteig de 
la Pubilla major i la Pubilla 
major infantil de les properes 
festes Quinquennals 2024. 
La pubilla major de les pro-
peres festes majors serà 
Gina Reverter Sancho, en re-
presentació de l’Associació 
Penya Ensapats; i la pubilla 
major infantil Ia Cugat Pla, 

representant de l’Agrupació 
Musical Canareva. 
D’altra banda, abans de les 
Quinquennals, les Cases d’Al-
canar celebra les Festes del 
Carme.
“Com a poble mariner, les Ca-
ses commemora els dies  13, 
14, 15 i 16 de juliol, la festivitat 
de la Mare de Déu del Carme, 
una festa popular destinada a 
tota la ciutadania”. 

ALCANAR

Prop de 400 persones es van 
manifestar a Santa Bàrbara   
divendres passat. Amb crits 
de “prou fums i pudors”, els 
veïns del municipi i de po-
bles com Freginals o la Ga-
lera, van denunciar les “olors 
nauseabundes” que pateixen, 
sobretot durant la matinada 
i els capvespres, i van voler 
donar visibilitat al malestar 
social existent. 
Els manifestants van recórrer 
l’avinguda de l’Estació fins a 
la plaça de l’Ajuntament. 
Allí, l’entitat ambientalis-
ta Amevesaba, va exigir que 

les plantes Biosansa CatSud 
i Biometagàs aturin l’activitat 
fins a resoldre les molestes 
emissions de manera “efecti-
va i definitiva”. 

Les associacions ecologis-
tes s’oposen a la implantació 
de més plantes de biogàs a 
l’Ebre.
(ACN)

Prop de 400 persones protesten a Santa 
Bàrbara contra els fums i la pudor de les 

plantes de sansa i biogàs

Les entitats 
ambientalistes 

exigeixen solucions 
“definitives” per acabar 

amb la problemàtica

GODALL

El vicepresident de la Diputa-
ció,  Enric Adell i Moragrega, 
acompanyat de l’alcalde, Ale-
xis Albiol i Roda, va inaugurar 
la Pista de Pàdel “Lo Figue-
ral”. Des del consistori volien 
agrair “al Senyor Juan Miguel 
Pago i la Senyora Maria Calvet 
Miró, propietaris del terreny 
adquirit per l’Ajuntament, 
perquè sense ells no hagués 
sigut possible; gràcies al Se-
cretari Interventor; gràcies a 
Miquel Subirats Villalbí; gràci-
es  als treballadors de la  Bri-
gada; a Kevin Troncho; a les 
Pubilles i a tothom que ens 
ha ajudat en la creació de les 
instal·lacions esportives”.

Inauguració 
de la pista de 

pàdel 
‘Lo Figueral’
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Homenatgen 38 deportats 
de la Terra Alta als camps 
de concentració nazis per 

dignificar la seva memòria

38 homes de la Terra Alta van 
ser deportats als camps de 
concentració nazis, com el de 
Mauthausen o Gusen, a partir 
de l’agost de 1940. La majoria 
d’ells hi van morir entre el 1941 
i 1942 i només sis d’aquests 
van ser alliberats. El Consell 
Comarcal els ha homenatjat 
aquest diumenge amb la inau-
guració d’un monòlit amb els 
seus noms a l’antiga estació de 
tren de Prat de Comte. En ho-

PRAT DE COMTE

menatge per dignificar la seva 
memòria, hi han participat fa-
miliars que han considerat 
“molt necessari” el reconeixe-
ment d’aquests lluitadors an-
tifeixistes, que van patir l’hor-
ror del nazisme. Les famílies i 
impulsors de l’acte defensen 
que s’han de recordar aquests 
homes perquè no caiguin en 
l’oblit, en un context, diuen, 
amb una extrema dreta que 
està en “auge”. (ACN)

L’in-FCTA programa un ampli cartell de 
pel·lícules i curts de producció pròpia i art
El festival de cinema de la Ter-
ra Alta, in-FCTA, ha programat 
un ampli cartell de pel·lícules 
i curtmetratges de producció 
pròpia i art als carrers de Bot. 
La 8a edició del certamen, 
que tindrà lloc del 4 al 10 
d’agost, omplirà de cultura la 
plaça major de la població, les 
vinyes, la via verda i un antic 
molí d’oli. 
Els organitzadors destaquen 
que la cita cultural connecta-
rà el setè art amb la música, 
la dansa, el teatre i la pintu-
ra, en un context allunyat dels 
circuits culturals de les grans 
ciutats. 
El certamen s’inaugurarà el 
diumenge 4 d’agost, amb una 
gala que comptarà amb un 
àpat Km0 i amb la banda mu-
sical in-FCTA Band, els Terra 
Alta Sessions. Enguany, també 
s’homenatjarà a l’actriu Itziar 
Castro, que va morir el de-

BOT

sembre passat.
La clausura del festival es farà 
el 10 d’agost amb la gala de 
lliurament de premis, que es-
tarà presidida pel jurat in-FCTA 
2024 i dirigida pels mestres de 
cerimònies Mireia Aixalà, Juli 
Fàbregas i Jordi Díaz.

L’Ajuntament d’Arnes proposa potenciar el senderisme i l’escalada, i reduir 
l’afluència de banyistes a la zona dels Estrets, ja que aquesta rep centenars 
de persones, principalment, els caps de setmana d’estiu. Aquesta proposta se 
suma a la regulació implementada des de l’any 2019 per frenar la massifica-
ció d’aquest espai natural. El consistori regula l’accés amb un aparcament de 
pagament, que té una capacitat per a 30 vehicles. A més, el Parc Natural dels 
Ports té en marxa un estudi sobre la freqüentació de les zones de bany de la 
Terra Alta, tant a Arnes com a Horta de Sant Joan, i el seu impacte en la biodi-
versitat. El director del parc, Toni Curcó, diu que cal determinar si l’afluència és 
excessiva, si cal “limitar-la i controlar-la”.

L’Ajuntament d’Arnes proposa potenciar
el senderisme i l’escalada i reduir l’afluència 

de banyistes als Estrets

* JUNTS ha renovat setmana les executives comarcals del Montsià, la Ribera 
d’Ebre i la Terra Alta. Pel que fa la comarca terraltina, els afiliats han ratificat la 
candidatura de Laura Domènech a la Presidència. Segons nota de Junts, “han 
estat ratificats també com a membres d’executiva Josep Tarragó, regidor de 
Corbera d’Ebre, apartat recentment del govern municipal amb les accions bar-
roeres de l’alcalde d’ERC; Josep Aguiló, regidor de Batea; Jaume Sabaté, primer 
tinent d’alcaldia de Bot, i Anna Mateu, regidora de Vilalba dels Arcs. Un equip 
jove i renovat”.

* MOR una persona en un accident de trànsit a l’N-420 a Fatarella. Amb aquesta, 
un total de 69 persones han perdut la vida enguany en accidents a la xarxa viària 
interurbana de Catalunya.

* EL PLE del Consell Comarcal de la Ribera d’Ebre va aprovar per unanimitat el 
Programa d’Actuació Comarcal (PAC) (2024-2027) amb un total de 59 actua-
cions. És el primer pla d’aquestes característiques que aprova l’ens en tota la 
seva història.

Junts renova executiva a la Terra Alta

La 8a edició del 
festival, que se celebrarà 

del 4 al 10 d’agost, 
homenatjarà a l’actriu 

Itziar Castro
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ROQUETES

Un Cosso-Iris històric
Una tarda per al record. El Gran 
Cosso-Iris de les Festes Majors 
de Roquetes 2024 passarà a la 
història com un dels més mul-
titudinaris i de major nivell de 
les darreres dècades. L’acte 
per excel·lència de la ciutat va 
reunir fins a 22 carrosses que 
van omplir de disbauxa, gres-
ca i guerra de confeti el carrer 
Major i l’Avinguda del Port de 
Caro, amb milers d’assistents 
del municipi i d’arreu de les 
Terres de l’Ebre que no es van 
voler perdre una de les “festes 
més esbojarrades i divertides 
del territori”. L’alcalde de Ro-
quetes, Ivan Garcia, va voler 

posar en valor i mostrar el seu 
agraïment, tant per “la parti-
cipació massiva de la gent”, 
com per “l’alt nivell artístic” del 
Cosso-Iris 2024. “Es va poder 
comprovar que aquesta festa 
és única”.
D’altra banda, en el primer 
acte festiu, divendres passat, 
Roquetes va viure una procla-
mació de pubilles i hereus de 
rècord, amb 70 pubilles i he-
reus i més d’un miler de perso-
nes a l’Hort de Cruells.
Pel que fa al pregó, Albert Ber-
tomeu va fer una crida “a llui-
tar pels somnis” El pregoner 
va emocionar amb un missat-

ge en clau vital de superació i 
esforç. Les festes, amb molta 
participació durant la setmana, 
segueixen fins diumenge. Per 
demà dissabte hi ha previstos 
més d’una quinzena d’actes, 
amb nit blanca inclosa.

terior de les Fortificacions. 
A banda d’aquestes visites, 
també s’ofereixen passeja-
des històriques pel nucli urbà. 
Aquestes, consisteixen en un 
recorregut per una desena de 
panells informatius que hi ha 
situats pel nucli urbà, on s’ex-
plica la història del municipi 
des de la seva formació, des-
tacant fets com la construc-
ció de l’estació o el port. Els 
panells inclouen fotografies 
antigues, biografies de reco-
neguts caleros i anècdotes. 
Totes les visites, que tenen un 
preu de 4€ amb prèvia ins-
cripció a l’Oficina de Turisme, 
es podran seguir els dimecres 
de juliol i agost, al búnquer a 
les 10h del matí i al nucli urbà 
a les 19h,  dimarts en català i 
dijous en castellà.

L’Ametlla de Mar reviu, un 
estiu més, el seu passat his-
tòric a les Fortificacions i al 
nucli urbà, a través de visites 
guiades. L’activitat pel bún-
quer d’artilleria de costa de 
la Guerra Civil, que és expli-
cada per un soldat republicà, 
s’inicia amb la projecció d’un 
audiovisual al Centre d’Inter-
pretació de la Pesca, i des-
prés, els participants es des-
placen fins al Port de l’Estany, 
on es pot conèixer 'in situ' la 
construcció militar i gaudir 
de la biodiversitat de la zona, 
pròxima al GR-92. Les visites 
compten amb attrezzo per re-
crear l’ambientació pròpia de 
l’època i endinsar el visitant 
en la història. A més, als par-
ticipants se’ls facilita un casc 
amb llum per poder veure l’in-

Tornen les visites guiades a les 
Fortificacions i al nucli urbà 

L’AMETLLA DE MAR
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Un grup de tour operadors 
visita el municipi

Un grup de tour operadors es-
pecialitzats en turisme de reu-
nions i convencions va visitar 
el municipi i va poder veure 
de primera mà el potencial de 
l’Ampolla per rebre aquest ti-
pus de turisme.
Els organitzadors de congres-
sos i esdeveniments corpora-
tius procedien de França, Gran 
Bretanya, Itàlia, Bèlgica, Països 
Baixos, Xile i Brasil, i van co-

L’AMPOLLA

ordinar aquesta visita a través 
del Nàutic Parc Costa Daura-
da i Terres de l’Ebre, del qual 
l’Ajuntament forma part.
“Aquest tipus de promocions 
serveixen per a desestaciona-
litzar el turisme a la nostra po-
blació, ja que aquest tipus de 
convencions es fan fora dels 
mesos estivals”, han informat 
des de l’Ajuntament de l’Am-
polla.

El COPATE reclama compromís als 
ajuntaments  per poder assumir el cost de 

la gestió dels residus
El Consorci de Polítiques 
Ambientals de les Terres de 
l’Ebre (COPATE) ha traslladat 
als ajuntaments del Baix Ebre 
i Montsià la necessitat de fer 
un pas endavant i que s’inte-
grin a l’ens directament com 
a consorciats per poder fer 
front als problemes econò-
mics derivats del cost de la 
gestió de residus a les dues 
comarques. Les converses en 
aquesta direcció, davant els 
greus problemes econòmics 
que pateix el COPATE, s’han 
començat a abordar en una 
reunió del consell d’alcaldes 
d’ahir dijous al migdia. A la 
sortida, el president de l’ens, 
Ivan Garcia, ha negat l’exis-
tència de deutes “importants” 
i ha limitat el cas a problemes 
econòmics de tresoreria, que 
ha evitat xifrar, per l’endarreri-
ment de les aportacions d’al-
guns municipis.

BAIX EBRE-MONTSIÀ

Sobre la taula, a més, l’ens 
ha de resoldre ara un aspec-
te crucial per garantir la seva 
capacitat futura en la gestió 
dels residus: com finançar, en 
la delicada situació actual, la 
clausura de les fases 2 i 3 de 
l’abocador comarcal del Mas 
de Barberans, on actualment 
porten la seva brossa els mu-

nicipis de les dues comar-
ques, i construir l’ampliació 
en la quarta fase. Amb la pre-
visió que la capacitat actual 
d’acollida s’esgoti a finals de 
setembre, el COPATE està a 
punt d’arribar a un acord per 
traslladar temporalment els 
residus dels seus municipis a 
l’abocador de Tivissa.

Des d’ahir dijous 4 de juliol, i fins al 24 del mateix mes, els ciutadans i ciuta-
danes de Deltebre majors de setze anys, tenen l’oportunitat de participar en la 
confecció de les Ordenances de Policia i Bon Govern, les quals s’actualitzaran 
amb la finalitat de promoure i incentivar la bona convivència entre els veïns i 
veïnes.
Com ha explicat la tinent d’alcaldia de #DeltebreTerritori, Libia Franch, “durant 
aquests darrers mesos hem estat treballant en una actualització i renovació 
de les ordenances a partir de les mancances detectades, i també de l’aporta-
ció que la ciutadania ens ha anat efectuant aquests últims anys. Una vegada 
amb aquest primer document finalitzat, volem que la ciutadania pugui decidir 
qüestions que entenem que són rellevants per al foment del bon veïnatge”. La 
darrera vegada que es van actualitzar les ordenances de forma general va ser 
l’any 2017.

Deltebre inicia un procés de participació 
ciutadana per a la confecció de les 
Ordenances de Policia i Bon Govern

Avui divendres, dia 5 de juliol, tindrà lloc la primera de les quatre edicions es-
tiuenques de MercArt, la mostra i mercat en la qual participen pintors locals, i 
que recull una gran diversitat d’estils i tècniques que el fan atractiu a la vista, 
tant dels amants de l’art, com dels caleros i estiuejants.
MercArt, permetrà veure un recull de l’obra de disset artistes lligats d’una ma-
nera o d’una altra a l’Ametlla de Mar, un fet que Lluís Llop, membre de l’entitat 
organitzadora, l’Ateneu Calero, considera, “un espai molt interessant pels que 
practiquen aquesta activitat a la localitat, i que a la vegada, permet impulsar 
l’art com a singularitat local”.
(La Cala Ràdio)

L’Ametlla de Mar: disset artistes locals 
exposaran la seva obra al MercArt
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EL DIA DESPRÉS   
Amb un any i mig de prepa-
ració, es va fer l’homenatge 
a James Bond Michel. Va ser 
un acte emotiu, entranyable i 
afectuós. Michel va venir amb 
la seva família a passar uns 
dies a Madrid, fa any i mig, i 
els primers en saber-ho van 
ser els seus germans. Després 
va arribar el famós cop d’estat 
al plató quan va entrar la 
comissió a comunicar l’home-
natge. Vull agrair a Michel mil 
vegades haver-lo conegut, per 
la seva passió al futbol ebrenc 
sense límits. També agrair a 
la comissió que s’ha bolcat 
amb més de 15 reunions per 
preparar els esdeveniments. 
I queda com a anècdota que 
ha nascut d’aquesta comis-
sió un grup d’amics que una 
vegada a l’any hem decidit 
menjar junts. S’havia de fer 
l’homenatge a Michel. No 
només per agrair el que ha fet 
pel futbol ebrenc, és per dir-li 
també que se’l vol i espero 
que a partir d’ara a cada 
camp es valori la seva feina 
cent vegades més, perquè 
Michel només n’hi ha un. Ho 
vaig dir a l’acte m’agradaria 
fer un llibre sobre ell per al 
2028. Després de molts anys 
sense trepitjar les terres 
ebrenques perquè els meus 
desplaçaments són més a la 
meva segona pàtria, Méxic, 
per ser la meua dona d’aquest 
país, vaig arribar emocionat a 
l’esdeveniment, a molta gent 
no coneixia en persona. I m’ho 
vaig passar genial. Com tots. 
Gràcies Michel per ser com 
ets, amb 100 defectes i un 
milió de virtuts.

CELMA

FELICITAT 
Moltes gràcies. Estic molt  
feliç. D’entrada, destacar la 
Comissió organitzadora, la 
seua dedicació i les hores 
invertides per fer-me un 
homenatge. I després a tanta 
i tanta gent que m’ha mostrat 
el seu carinyo, la seua il·lusió...

Aclarir que no me jubilo, i 
també que em trobo bé. Però 
hi ha una sèrie d’amics que 
han volgut reconèixer que són 
gairebé 30 anys d’este projec-
te entre tele i diari, de difusió 
del futbol ebrenc.

A més de remarcar que con-
tinuo estan molt agraït i molt 
feliç, m’agradaria subratllar 
el gran ambient que va haver 
al Pla dels Catalans diven-
dres. Retrobaments, il·lusió, 
alegria... i moltes abraçades. 
Que xulo va ser! M’he vist a 
les fotos i la meua cara, com 
en general la de tots, era de 
molta felicitat. I dissabte, els 
jugadors i jugadores que van 
venir a disputar els partits 
també van fer-ho amb il·lusió 
i per disfrutar de la jornada. 
Gràcies! Tants anys de lluita 
han valgut la pena. Tinc molts 
amics. I una gran família; amb 
una persona increïble, la meua 
parella, que és la clau de tot i 
seguirà sent-ho. 

MICHEL FITXATGES

Minut 91.
 Dilluns  

20.30 h a Canal TE 24
i 22h a Canal TE.

Dimarts  
a les 20.30 h a Canal TE 24 i 

23 h a Canal TE

Les planes esportives de Més Ebre esta setmana estan dedicades a l’homenatge a Michel, 
actual director del gratuït i un dels fundadors de Més Ebre. Gairebé 30 anys dedicats a la 
comunicació.
No obstant, Joaquin Celma ofereix igualment les darreres novetats en el capítol de fitxatges.

Darreres novetats

AMPOSTA B
FLIX
HOSPITALET
ALDEANA
VALLS
LA CAVA B
ALDEANA
ALDEANA
LA CAVA B
AMPOLLA
OLIMPIC
AMPOSTA JUV
AMPOSTA  JUV
AMPOSTA
ALCALÀ
JESÚS I  MARIA
XERTA
JESUS CATAL
TORTOSA JUV
JUVENIL
JUVENIL
FLIX
JESUS CATALÒNIA
TORTOSA JUV
TORTOSA JUV
AMPOSTA
PERELLÓ
MARTINENC
POBLA B
MORELL
AMETLLA

VERSIANO
DAVID CANO
ALBERT LÓPEZ
JESUS ENAMORADO
XAVI TOLDRÀ
PAU BERTOMEU
FERRAN FALCO
JOEL CHORTO
PAUL PAULINO
PAU PRADOS
MARTI SABATÉ
EDGAR PORTOLES
ORIOL PORTOLES
FELIPE GUACHAPA
MANU CASTELLANOS
SERGI BO
ROGER MARTI
PAU MASCARELL
MUSTA
RAYAN
ALASAN
JOEL CRESPO
ÀLEX RODRIGUEZ
USSAMA CHAREF
YOUSEF
JOAN MARC 
ROMA
FABIO OSORIO
LUCA MICCIOLA
JORDI ALOCEA
MARC BRULL

J CATALÒNIA
J CATALÒNIA
AMETLLA
AMETLLA
ASCÓ
CAMARLES B
CAMARLES  B
CAMARLES B
CAMARLES  B
GANDESA
GANDESA
GANDESA
GANDESA
LA CAVA
LA CAVA
MASDENVERGE
MASDENVERGE
S BÀRBARA
S.BÀRBARA
S.BÀRBARA
S BÀRBARA
S BÀRBARA
S.BÀRBARA
S.BÀRBARA
S.BÀRBARA
S BÀRBARA
RAPITENCA
RAPITENCA
PERELLÓ
CAMARLES
RAPITENCA

Salvador Miralles estarà 
dilluns a Minut 91, a Canal 

Terres de l’Ebre

Salvador Miralles va viure una 
jornada emotiva dissabte, amb 
un multitudinari homenatge. 
Un dels moments més emo-
tius va ser quan es va fer ofici-
al el nom que a partir d’ara té 
el camp d’Horta: Camp Muni-
cipal Salvador Miralles.
Aleix Garcia, jugador del Bayer 
Leverkusen, i fill de Quim, que 
fou porter de l’Horta, va ser-
hi present i va lliurar una sa-
marreta a Miralles del seu nou 
equip.
Gerard Badia, jugador d’Horta 
que va brillar a la lliga de Po-
lònia, també va ser-hi present 
a un homenatge en el que Sal-
vador va rebre molt de carinyo 
i molts records commemora-
tius. 
Salvador serà protagonista di-
lluns, a Minut 91, a Canal TE 
en la darrera setmana de tem-
porada del programa.

Al programa de dimarts, ens 
va visitar Miquel Piñol, delegat 
de l’FCF a l’Ebre. Es va fer un 
bon balanç de la temporada 
i es va parlar del futur de les 

competicions. Es va informar 
que fins a 3 equips de Barce-
lona podrien jugar a la Segona 
catalana tarragonina. Pendent 
de confirmar.  Podeu seguir 
l’entrevista a:  

https://youtu.be/mVyxI1XrY1Y

MIQUEL PIÑOL,
 A MINUT 91

AIXÍ POT QUEDAR 
LA 2A CATALANA 
GRUP 6 A FALTA DE 
CONFIRMACIÓ  
ALDEANA

AMPOSTA

ARBOÇ 

CAMBRILS UNIÓ

CAMP JOLIU

CUBELLES

GANDESA

JESÚS I MARIA

MORELL

POBLA MAFUMET

REMOLINS BITEM

RODA DE BARÀ

SPORTING GAVÀ

ULLDECONA

VILASECA

VISTA ALEGRE

*Celma ja prepara especial plantilles

Horta: Camp Municipal 
Salvador Miralles



16 esportsDIARI MÉS EBRE • divendres 5 de juliol / 2024

terres de l’ebre

L’HOMENATGE A MICHEL EN IMATGES

El sopar va tenir lloc al Pla dels Catalans. Michel, en arribar al restaurant.

Blanca Querol i Helder, presentadors de l’acte. José, germà de Michel, llegint un emotiu missatge familiar. Michel amb Miquel Piñol, delegat de l’FCF a l’Ebre.

Víctor Grau, regidor d’esports Ajuntament de Tortosa. Família de Benassal, present a l’homenatge. Joaquin Celma va venir des de Madrid per estar als actes.

Javier Ferré, que fou delegat de la FCF a l’Ebre

quan Michel va començar.

Joan Antó, conseller delegat de Més Ebre, en els seus parlaments. Membres de la Comissió organitzadora de l’homenatge.

Jornada d’emocions
Al desembre, un grup d’amics de Michel va decidir fer-
li un homenatge pels 25 anys de Minut 91, programa 
de Canal Terres de l’Ebre, i també per l’aniversari de 
Més Ebre, gratuït ebrenc que fou la continuïtat de la 
revista esportiva que es va editar l’any 98. Després de 
mesos, va arribar el gran dia amb l’homenatge. Fou 
divendres passat. Primer amb un sopar, en el que va 
haver un gran ambient futbolístic, amb més 120 per-
sones, i al dia següent amb els partits de les seleccions 
femenines, de veterans i amateurs. En esta plana i les 
següents, reportatge gràfic de l’homenatge. 
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L’HOMENATGE A MICHEL EN IMATGES

Amb David Torres i Alcalà, del Jesús i Maria. 

Josep Arasa, director de Canal Terres de l’Ebre, i mestre de Michel en 

els primers anys de professió.  A l’esquerra, Arnau, en representació

dels companys i companyes de Canal TE. 

Representació calera amb Fran Samarra,

que fou entrenador de Michel .

El gran Miquel Campos, del Roquetenc,

gran col·laborador i persona.

Amb la gorra de la UD Benassal, entregada per Manuel Roig,

president del club, i Eva, tots dos cosins de Michel. El món a les seues mans.

El perellonenc Jordi Brull, amb Xavi Ferré (Sports Fevi) Michel amb el gran Isidro Martin ‘Sastre’, de la Cava. Fortunato i Pedro Uria, expresidents de l’Aldeana, grans amics. 

Joan Suñé de Batea, amb el seu fill. Amics per sempre.  Delegat i subdelegat de la Federació Catalana. Tarrazona i Sinto,  protagonistes de Minut 91 durant els primers anys. 

Lliga de Futbol Veterans Terres de l’Ebre. 

Javier Cid i Ma Àngels, del Mas de Barberans,

col·laboradors incondicionals en els inicis de Minut 91.

“Mai oblidaré tot el que vau fer”. Àmplia representació a l’homenatge del FC Xerta.
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L’HOMENATGE A MICHEL EN IMATGES

Amb Xavi Cid, darrer mister que va tenir Michel, al Roquetenc. El gran Fernando Garcia, amic per sempre.

Amb Xavi Pino i la seua parella, Sole Bel.

Amics que comporta el futbol.

Toni Iniesta,  directiu del Masdenverge, sempre està a prop. L’Associació Esportiva Jordi Pitarque amb la placa commemorativa. Andreu Cano, sempre predisposat a col·laborar.

La familia de  Camarles.

La família calera, amb la samarreta que es va entregar.

Michel fou jugador de l’Ametlla. Manolo Rastrero, el millor delegat de la UE Aldeana.

Víctor Mars Lluís, exàrbitre i exdelegat del comitè tècnic. 

Amistat d’anys.

Jaume Roca, a la foto entre Michel i Celma, una gran incorporació 

per a Minut 91 amb les seues col·laboracions.

L’equip de gravació de Minut 91. ‘Els minuteros’ que són fonamentals per al programa. 

Quique, Juan Carlos i Joaquin no són companys. "Són amics incondicionals”.
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L'HOMENATGE A MICHEL EN IMATGES. ELS PARTITS

Selecció femenina Baix Ebre. Llançament d’honor abans d’uns dels partits.Selecció femenina Montsià.

Tècnics seleccions femenines. Selecció Veterans Montsià. Selecció Veterans Baix Ebre.

Benassalencs a l’Homenatge. Canareus a la selecció Montsià Terra Alta. Salutacions abans del partit.

Més benassalencs. Selecció Montsià-Terra Alta.

Michel amb els àrbitres. Selecció Baix Ebre-Terra Alta.
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L’HOMENATGE: LA NIT DE MICHEL  BY JOAQUIN CELMA

Celma i Toni Iniesta (Masdenverge). Joaquin amb les esposes de Paco Callarisa, Bertomeu i Sinto.Celma i Michel.

Celma i Sole Bel (l’Aldea). Celma amb Juanjo Alcalà i David Torres (J i Maria). Celma amb la directiva del FC Xerta.

Amb Eduardo i Guillermo (la Sénia). Amb dos dels germans de Michel, Jose i Carmen.

Al dia següent, Celma, va anar al Retiro a còrrer,

amb la samarreta de l’homenatge

Xavi Solé i Diego, membres de la Comissió,

de la Ribera i la Terra Alta.

Magí Andreu, jugador selecció Ribera amb el seu cotxe fantàstic. 

És un crac.

Al costat de Fernando Garcia, el gran Alvaro, 

el directiu que sempre treballa a l’ombra. Blanca, fillola de Michel, va fer costat al seu padrí.
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BY JOAQUIN CELMA LA CRÒNICA ROSA DE L’HOMENATGE BY JOAQUIN CELMA

La comissió en un dels moments de la jornada de divendres passat.

· Cada vegada veig més jove a 
Gombau. No sé com ho fa. Va 
venir a l’homenatge acompa-
nyat de la seva dona que por-
tava un vestit molt elegant.
· Les tres patidores: les do-
nes de Bertomeu, Sinto i Paco 
Callarisa. Li vaig dir a Sinto 
que estaven encara per a una 
portada de playbloy.
· Destacar els clubs amb 
molts representants al sopar: 
Remolins-Bitem, Camarles, 
Ametlla, Pinell, Xerta i Am-
posta.
· Sole Bel, la dona de l’expresi-
dent de l’Aldeana, després del 
sopar es va aproximar i em va 
dir: “Ets el meu dol, llegeixo 
totes les setmanes les teves 
columnes”. Va ser jugadora 
del Tortosa el 1997.
· No va venir Soteras però sí 
que va estar Piñol el represent 
de l’FCF a les nostres Terres.
· Quants enemics hi havien a 
la sala on es va fer el sopar, 
que no van saludar a Joaquin 
Celma? Els puc dir que fins al 
número cinc.
· El moment més emotiu va 
ser l’entrada de Michel al res-
taurant, amb tots els aplaudi-
ments que va rebre.
· Em va emocionar un club, el 
Xerta. Els seus directius em va 
demanar fer-se una foto amb 
mi. Molt bona gent.
· Vaig anar a veure els partits 
de futbol,   dissabte a l’esta-

di Josep Otero. Vaig saludar 
a molts jugadors. Però a un 
li vaig donar la mà però em 
va contestar amb ràbia. Hi ha 
gent que no sap oblidar, ni 
pensar en positiu.
· No van faltar Fortunato i Pe-
dro Uria. Tots dos aprecien 
molt a Michel. I ell també els 
aprecia.
· Joaquin Roda, només veu-
re’m, em va agafar dels dos 
braços “Tinc 77 anys; això 
s’acaba”, em va dir. Em vaig 
emocionar de veure’l com 
també a Tarrazona.
· Dos dandis: l’exdirectiu Jordi 
Brull del Perelló, i Miquel Pérez 
expresident de l’Ascó. Tots dos 
van presents.
· No va venir la presidenta del 
Jesús i Maria però si Alcalà i 
David Torres.
· Lleixà, el delegat del Remo-
lins-Bitem, no va fallar a la cita. 
Però targeta vermella per no 
portar a la seva dona.
· El senienc Guillermo Pam-
plona   es va moure com peix a 
l’aigua entre els convidats, un 
gentleman.
· Jordi Roca i Jaume Roca van 
estar presents al sopar; em van 
saludar amb afecte encara que 
de vegades els meus articles 
en alguna ocasió van poder no 
agradar-los.
· Alguns clubs no van estar 
presents, però si que van estar 
persones que ara no estan vin-

culades de forma oficial. Les 
absències no les explico, ni 
m’interessen, els que van voler 
i van poder venir van fer-ho. 
Hi van haver absències, algu-
nes importants; no entraré en 
aquesta polèmica, alguns han 
quedat retratats, 
· Jo vaig fer un viatge llampec 
des de Madrid per estar a la 
gran nit amb Michel. I si ha-
gués hagut d’anar a Moscou, 
ho hagués fet. Com em va dir 
Miquel Pèrez, expresident de 

l’Ascó, “Havia d’estar amb Mic-
hel, en el seu homenatge”.
· Michel es va contenir perquè 
sabia que si es posava a plo-
rar, s’esfondrava i va estar com 
sempre impecable, aguantant 
com un titan.

El 8
Sempre he dit que les casuali-
tats no existeixen i ho puc de-
mostrar. El meu número és el 8 
i podria comptar mil anècdo-
tes de la meva vida en les que 

aquest número és important. 
El dia de l’homenatge acaba-
va en 8; quan vaig venir de 
viatge amb tren, la via de Va-
lència, era la 8; el número del 
bitllet acabava en 8; la reunió 
de la comissió per preparar 
l’acte era a les vuit; al viatge 
de tornada per a Madrid des 
de Valls (gràcies César Roig 
per portar-me), la via del tren 
era la 8. I el numero favorit 
de Carlos Blanch, membre 
de la comissió, també és el 8.

I Maldini no va venir... 
però teníem el nostre

Ramon Filella, exredactor del 
diari Sport, el 2019 va fer un 
gran reportatge de dues pà-
gines repassant la trajectòria 
de Michel, amb el titular:  “El 
Maldini ebrenc”. Quan vaig 
començar l’homenatge de 
Michel una de les meves me-
tes era portar al popular co-
mentarista de futbol, Maldini. 
Vaig aconseguir el seu telè-
fon, el vaig trucar, li vaig enviar 
molts missatges per whatsap. 
La resposta sempre fou silenci, 
ni una contestació, i això que 
els va llegir. 

En els darrers tres mesos, Jo-
sep Gombau, per mediació d’un 
contacte, va intentar connectar 
amb ell i no ho va aconseguir. 
Volíem almenys tenir un vídeo 
de Maldini per a Michel com un 
regal. A Espanya només hi ha 
dos Maldinis, Julio Maldonado 
“Maldini” i Michel Viñas. El més  
mediàtic aquí és Michel Viñas. A 
Espanya, Julio. Per molt famós 
que sigui, m’hauria agradat que 
a mi o a Gombau ens hagués 
atès. Crec que les persones per 
molt famoses que siguin, i més  
un periodista de la magnitud 

Malgrat insistir, no es
va poder aconseguir 

contactar amb ‘Maldini’

mundial, han d’estar més a prop. 
Michel també és únic al món per 
totes les facetes, periodista, pre-
senta el programa, repartidor de 
10.000 diaris, filmant partits cada 
setmana i així amb aquesta tasca 
més de 25 anys. Maldini no va 
venir i en el fons em sento semi 
fracassat. Ho vaig intentar. M’es-
perava més de Julio Maldonado.

Joaquin Celma, el senienc que viu a Chamberí, es  va desplaçar per 
estar a l’homenatge, divendres passat. 
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PA DE PESSIC
CASOLÀ

la quantitat que recomanem 
posar és 2 mesures de l’envàs 
del iogurt que afegiràs més en-
davant.
· El següent pas és afegir un io-
gurt de llimona a la barreja i 1 
mesura d’oli d’oliva. Si no tens 
iogurt de llimona no passa res, 
només canviarà lleument el sa-
bor del pa de pessic si utilitzes 
el que tinguis a mà. Per donar-li 
més sabor, ratlla la pela d’una 
llimona, prèviament rentada, a 
sobre de la massa. Compte amb 
la part blanca de la llimona, in-
tenta evitar-la a l’hora de ratllar 
la fruita perquè el pa de pessic 
no adquireixi un sabor amarg.

· A continuació tamisa el sobre 
de llevat i 3 mesures de farina 
sobre la mescla i barreja bé. 
Només quedarà untar el mot-
lle amb mantega, empolvo-
rar-lo amb farina i posar-hi la 
massa dins. I ja està! 
· Preescalfa el forn a 180º du-
rant 10 minuts i introdueix el 
motlle. Deixa'l  40 minuts a la 
mateixa temperatura i, voilà!, ja 
tens enllestit el teu pa de pes-
sic de llimona casolà. Si vols 
fer el pa de pessic de llimona 
més “fit” pots afegir una mica 
menys de sucre, o l’equivalent 
d’edulcorant, això ja ho dei-
xem a la teva elecció.

INGREDIENTS:

· 3 ous
· 1 iogurt de llimona
· Oli d’oliva (1 mesura de l’envàs 
del iogurt)
· Sucre (2 mesures de iogurt)
· Farina (3 mesures de iogurt)
· 1 sobre de llevat
· 1 llimona
· Farina i mantega per untar el 
motlle

INSTRUCCIONS:
· Trenca els tres ous, posa’ls en 
un bol gran i comença a ba-
tre'ls amb un batedor manu-
al, juntament amb el sucre. El 
sucre pot ser blanc o morè, i 
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TELÈFONS D’INTERÈS 
EMERGÈNCIES
MOSSOS D’ESQUADRA
BOMBERS
URGÈNCIES  (AMBULÀNCIES)

Secció patrocinada per:

AMPOSTA 
Local a l’avinguda 

la Ràpita
en lloguer. 

Superfície 220 m2. 
Ideal qualsevol
tipus de negoci. 

Dona a dos carrers
674 55 20 17.

LES CASES D’ALCANAR 
Carrer Trafalgar. 
Local comercial

a l’Avinguda Principal.
Façana envidriada. 

Totalment condicionat.
Ideal per a qualsevol

activitat de cara al 
públic. 

977 25 27 27

LA RÀPITA
Plaça d’aparcament 

amb traster en lloguer.
A l’edifici El Mariner,

a primera linea de mar, 
al davant del Club Nàutic. 

Zona molt difícil 
d’aparcar a l’estiu.

 977 74 33 99

ULLDECONA
Magatzems 

en venda o lloguer a 
diferents llocs del poble. 

674 35 53 49 

Local en lloguer o venda 
de 35m, al carrer major. 

977 25 27 27

TREBALL

Empresa de serveis en constant creixement  busca personal per a treballar a la zona de Terres de L’Ebre:

Interessats, enviar whatsapp al 617 702 159

· GRAU EN INFERMERIA
· GEROCULTOR/RA

· PERSONAL AUXILIAR
· GRAU EN EDUCACIÓ SOCIAL

· GRAU EN TERÀPIA OCUPACIONAL
· GRAU EN TREBALL SOCIAL

· SERVEI D'ASSISTÈNCIA AL DOMICILI

capricorn
22/12 al 20/01

Al sector profes-
sional hi ha algú no 
juga del tot net i tu 
ho detectes. Si ja 
tens una edat, apos-
tes per posar-te en 
forma o fer un canvi 
d'imatge que sigui 
rejovenidor.

aquari
21/01 al 19/02

Pots tenir diferències 
amb algú de la famí-
lia política i hauràs 
de gestionar-ho 
amb calma per no 
perjudicar la teva 
relació de parella. 
Aconsegueixes un 
objectiu laboral.

sagitari
23/11 al 21/12

Vols decorar la llar, 
però no t'acabes de 
posar d'acord amb 
la parella perquè 
teniu diferents estils. 
S'activa el teu costat 
místic i desitges 
visitar algun lloc de 
culte.

escorpí
24/10 al 22/11

Una persona, fins 
ara amiga, pot 
posar-se pesadeta 
i hauràs d'aplicar 
la diplomàcia. Per 
avançar al sector 
professional cal 
canviar la manera de 
veure les coses.

balança
24/09 al 23/10

Tu cerques la pau, 
però aquests dies 
et pots trobar amb 
persones que estan 
en peu de guerra. 
No entris en el seu 
joc. Pot sorgir una 
nova amistat al sec-
tor professional.

àries
21/03 al 20/04

Trobada amb fami-
liars que feia temps 
que no veies perquè 
viuen lluny. Si a la 
feina tens molts pro-
blemes, et planteges 
un canvi d'arrel i cer-
ques altres opcions 
laborals.

cranc
22/06 al 23/07

Amb la Lluna Nova 
al teu propi signe 
t'apropes al teu 
vessant més emo-
cional i protector 
de les persones que 
estimes. Pots tornar 
a tenir contacte amb 
una antiga parella.

verge
24/08 al 23/09

Si estàs de vacances 
hauràs de mirar de 
desconnectar de 
veritat perquè estàs 
molt centrat en la 
feina. Una amistat 
es pot convertir en 
quelcom més perquè 
hi ha atracció.

taure
21/04 al 21/05

A la feina torna una 
situació ja viscuda 
o algú del passat. 
Pots sentir-te més 
estressat del que és 
normal i has d'apren-
dre a dir no. Escriure 
un diari sembla una 
bona idea.

peixos
20/02 al 20/03

Notícies amb relació 
al sector salut. Pot 
ser el resultat d'una 
prova o que final-
ment et donen cita 
per una consulta. Ho 
passes bé amb els 
fills, sobretot si són 
petits.

lleó
24/07 al 23/08

Sents una forta pas-
sió per algú, que de 
moment, mantens 
en secret. Al sector 
professional pots to-
par-te amb persones 
tan tossudes com tu 
i sembla que el xoc 
està assegurat.

bessons
02/05 al 21/06

Pot ser que vagis 
una mica accelerat o 
que parlis massa fins 
a vessar-la. Serà bo 
frenar un moment i 
cercar espais per la 
calma. Vius una atrac-
ció fugaç amb algú 
desconegut.

FISIOTERAPEUTA
- Contracte estable en plantilla i substitució

- Salari segons conveni GERCAT

OFERTA DESTACADA

I M M O B I L I À R I A COMPRO
finques amb casa al 
Baix Ebre i Montsià 
i cases de poble. 
Taxem i paguem

a bon preu. 
Només particulars
642 066 150

MARINA 
LA RÀPITA

ES LLOGA
Amarratge 
8 metres

674 55 20 17
(Només WhatsApp)
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VICENT FIBLA
DIRECTOR D’EUFÒNIC 
“EUFÒNIC VOL PROPICIAR LA FORMACIÓ, 
EL DEBAT I LA CONSCIENCIACIÓ DE LES COSES”

Els motors d’Eufònic, el 
festival d’arts sonores, 

visuals i digital-performatives 
de les Terres de l’Ebre, estan 
en marxa. 

De fet, no s’apaguen en cap 
moment de l’any, perquè pre-
sentar una proposta com Eu-
fònic vol, com a mínim, un any 
sencer de feina. Aquesta és la 
seva tretzena edició i arriba 
amb moltes novetats. El seu 
director, Vicent Fibla, en parla 
aquesta entrevista en exclusiva 
per al Diari Més Ebre.

Aquest és el primer any que 
Eufònic no pot comptar amb 
la Ràpita. Està superada 
aquesta circumstància? 
Si. Això serveix per innovar i 
pensar en propostes noves. Es-
tem en canvi continu, en cons-
tant evolució. Aquest any comp-
tem amb 12 pobles, més de 80 
artistes i 35 escenaris. Però no 
és una qüestió quantitativa. Tot i 
així, sí que és cert que fa falta un 
espai principal on situar a la gent 
perquè les persones que venen 
de fora han de saber a on han 
d’anar. Per tant, Amposta, com 
a porta del delta, és el lloc més 
lògic. 
El fet que Eufònic estigui tan 
descentralitzat és un avan-
tatge o un inconvenient?
Un avantatge, tot i que ens 
complica l’organització. Estem 
parlant de 12 pobles i 2 peda-
nies, però sobretot, de 35 es-
pais. A efectes de producció, 
de muntatge, de gent, Eufònic 
és molt complex. Per exemple, 
quan pensem en programar 
una actuació en un mirador, cal 
plantejar- se com portar tot el 
material que cal a aquell mi-
rador. Ara bé, tot està pensat 
d’una forma orgànica, de la ma-
teixa forma com ens movem. 
Així, dissabte i diumenge al matí 
hi ha activitats als Ullals de Bal-
tasar, al Bosc de Ribera, i des-
prés a l’embarcador de Balada. 
És una manera natural de mou-
re’s. I diumenge igual: al passeig 
de l’Illa de Buda, al mirador de 
Migjorn i a Poblenou del Delta. 
Tot i així, aquest any, una de les 
novetats és que hem previst un 
autobús que anirà fent tot el re-

corregut de les actuacions. Està 
pensat perquè tothom tingui 
facilitat per moure’s i la possibi-
litat de no perdre’s res. Pensem 
que és una idea molt sostenible 
i un deure nostre prestar aquest 
servei.
Sobretot divendres 12 i dis-
sabte 13 de juliol hi ha mol-
tes propostes que es faran a 
Amposta... 
Sí, així és, però no només a Am-
posta, perquè Eufònic ha cres-
cut. Això és perquè han anat 
coincidint una sèrie de fets, com 
l’activitat amb Francesc Torres 
que farem a Gandesa. Francesc 
Torres és l’artista català viu que 
sap més sobre la Guerra Civil 
Espanyola i la Batalla de l’Ebre. 
L’acompanyarà Riccardo Mas-
sari, compositor i expert en mú-
siques per a piano autòmata, qui 
recrearà una música de Conlon 
Nancarrow, un combatent de la 
Brigada Lincolm que va lluitar a 
la Batalla de l’Ebre. Pensem que 
activitats així ens toquen molt 
de prop i parlen de nosaltres. En 
el programa n’hi ha moltes més.
Eufònic té la capacitat de fon-
dre’s molt amb el paisatge, 
ja que tot l’entorn de l’Ebre 
ofereix la possibilitat de tro-
bar racons interessants on 
programar activitats... 
Sí, i de fet, Eufònic està creat 
des de Terres de l’Ebre i pensat 
des del territori i per al territori, 
d’una manera molt “d’aquí baix”. 
Està bé funcionar d’aquesta 

manera i pensar les propostes 
que passen al paisatge o es cre-
en a partir del paisatge, com la 
instal·lació de l’artista asturiana 
Alba Matilla, que ha estat 15 dies 
en residència a Balada i ha creat 
una mena de vídeojoc creat a 
partir de les imatges que ha anat 
enregistrant al delta, amb unes 
fotos impressionant.
Per tant, s’equivoca qui pen-
sa que Eufònic és un festival 
més, només amb música? 
Eufònic té 10 instal·lacions ar-
tístiques en les que es parla de 
moltes coses, com és el cas de 
Blanca Regina, que fa una ac-
ció de realitat augmentada a 
partir de la sirena de la Cam-
bra Arrossera, que és la última 
sirena que queda en marxa, 
catalogada com a patrimoni i 
que a la primavera es va tancar 
durant uns dies perquè un veí 
va posar una denúncia. Aques-
tes activitats estan dins el pro-
grama al mateix nivell que, per 
exemple, l’actuació musical de 
Verde Prato, només per es-
mentar-ne una. Són propostes, 
les accions, les converses, les 
instal·lacions, els concerts, que 
han de coexistir. Eufònic és tot 
això.
Quines són les principals no-
vetats que presenta Eufònic 
aquest any? 
Eufònic està estructurat en dos 
caps de setmana. El primer es 
porta Eufònic Terra a l’acció 
en camps d’oliveres on passen 

coses curioses. El segon cap 
de setmana el protagonitza 
la part més musical a Ampos-
ta, i les activitats al delta, amb 
menús musicals que inclouen 
altres activitats. Evidentment 
la part musical, 12 i 13 de juli-
ol, és importantíssima. Només 
a Amposta hi ha 26 artistes en 
dues tardes. El Casino acollirà 
propostes transgeneracionals. 
Hi ha una artista que acaba de 
sortir, la Marisol Eichborn, que 
té 20 anys, i dos artistes que 
passen dels 60 anys. Això tam-
bé ha de poder coexistir en un 
mateix espai i temps. Després 
hi ha les actuacions musicals 
de la Lira, i les audiovisuals al 
Casal. Novi_sad + Ryoichi Ku-
rokawa és una peça impressi-
onant, molt experimental, però 
que s’ha de veure en un espai, 
amb una pantalla. I les nits al 
Castell, que estan més centra-
des en l’experiència en directe 
partint del tecno-pop i el pop-
punk electrònic. Odalie és una 
artista francesa que porta una 
proposta espectacular, amb 
instruments analògics també. 
Musicalment, Amposta, durant 
aquelles dues tardes, serà el 
centre del festival.
Eufònic ja no és només Eu-
fònic, sinó que també ha 
establert sinèrgies molt in-
teressants amb altres festi-
vals, com Deltebre Dansa, 
per exemple. Què en pots 
explicar? 

A Balada presentarem la copro-
ducció que farem entre Poesia 
i + del Maresme, FiraTàrrega 
i Eufònic, tres festivals total-
ment diferents, el que indi-
ca que podem ser diferents i 
fer coses junts. Amb Deltebre 
Dansa creem un espectacle 
nou, dissabte 13, ajuntant els 
interessos de tots dos, amb la 
part visual de Yannick Jaquet & 
Thomas Vaquié, en una actua-
ció d’improvisació que passarà 
a la carpa. També col·laborem 
amb Mestralia de Campredó, 
amb la proposta de Mapaso-
nor i les actuacions de Mar Pu-
jol i DJ Goofellah. Divendres 
també hi ha una actuació a la 
Mostra de Jazz Tortosa; també 
jornades musicals a l’ermita de 
la Pietat, diumenge dia 7. Te-
nim una actuació a Manifesta 
15 de Barcelona, que és la bi-
ennal d’art europea que es ce-
lebrarà al setembre-octubre, i 
la performance de Rosa Thar-
rats i Gabriel Ventura serà al 
Bosc de Ribera. I el divendres 
hi haurà el sopar concert al 
restaurant Les Moles d’Ullde-
cona, que té una estrella Mic-
helín, amb Aida Oset, actriu i 
músic, amb un menú pensat a 
partir de l’oli. Totes aquestes 
col·laboracions enriqueixen. 
Eufònic no és només una pro-
posta lúdica i exhibitiva, sinó 
que vol propiciar la formació, 
el debat i la conscienciació de 
les coses. Totes aquestes in-
terrelacions són importants. 
Som nosaltres i la relació amb 
el nostre entorn.
Amb tantes propostes, qui-
na recomanació fas al pú-
blic?
Un festival com aquest és dei-
xar-se portar i guiar. No espero 
que ningú sàpiga qui és Edwin 
van der Heide, ni Eneritz Teja-
da. Per tant, la recomanació és 
deixar-se portar per la intuï-
ció. Si l’actuació agrada, me-
ravellós, i si no, sempre hi ha 
alguna altra activitat al progra-
ma. Qualsevol festival funcio-
na així i aquesta és la dinàmica 
que ha de ser. Sinó, aniríem a 
valors segurs amb actuacions 
concretes i seríem una altra 
cosa. Cal deixar-se portar per 
allò que inspira.
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